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  6.august 2018  

 

I henhold til § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut anmoder jeg Naalakkersuisut om at besvare 

følgende spørgsmål:  

  

Spørgsmål:  

1. I hvilket omfang er der siden Naalakkeruisuts besvarelse af § 37-spørgsmål nr.  

183/2016 sket en forbedring af telekommunikationsforholdene for borgerne i 

satellitområdet i henseende til telefonikvalitet, download-hastigheder og data 

inkluderet i internetprodukter? 

 

2. I hvilket omfang forventes yderligere forbedringer og inden for hvilken tidshorisont?   

 

(Medlem af Inatsisartut Laura Táunâjik, Siumut)  

  

Begrundelse:  

 

Naalakkersuisut oplyste i § 37-besvarelse nr. 183/2016, at Upernaviks planlagte overgang fra 

satellitområde til radiokædeområde vil frigive kapacitet til de øvrige kunder i satellitområdet 

(Østgrønland og Nordgrønland).  

 

Hertil kan føjes, at man tidligere har vurderet, at også den planlagte overgang til nye 

satellitforbindelser (Intelsat 35e) med kraftigere signalstyrke og større følsomhed på modtagersiden, 

vil kunne udnyttes til at forøge kapaciteten. 

 

I § 37-besvarelsen oplyste Naalakkersuisut yderligere, at TELE-POST var i gang med at forhandle 

om satellitkapacitet til Grønland for 2018/2019 og kommende år.  

 

Det var på denne baggrund Naalakkersuisuts vurdering, at borgerne i satellitområdet inden udgangen 

af 2018 kan forvente ”en tydelig forbedring i telekommunikationen, både med mere data inkluderet i 

internetprodukterne, hurtigere download-hastigheder og højere telefonikvalitet”. 

 

Vi nærmer os nu udgangen af 2018. Spørgsmålet er, om vi også har nærmet os en indfrielse af de 

forventninger, Naalakkersuisut gav udtryk for ved besvarelsen af § 37-spørgsmålet for 2 år siden:  

Hvilke forbedringer har vi fået, og hvilke har vi fortsat grund til at forvente…. 

 

Mine spørgsmål har til formål at tilvejebringe en status. 

 

 


